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Naše kraje



Markéta
Pekarová Adamová
V každém regionu máme potenciál!

Vážení čtenáři,

v krajských volbách jsme se o důvěru voličů ucháze-
li pod heslem „nikdo v kraji, na okraji,“ které jsme už 
tehdy chápali jako zkratku pro široký závazek naší 
regionální politiky. Hodláme ho naplnit ve městech  
i na venkově, vůči všem generacím i společenským 
vrstvám.
 
Ať jde o kvalitu životního prostředí, dostupnost zdra-
votní péče a dalších služeb nebo o vytváření nových 
příležitostí pro studenty, pracující či podnikatele, jde 
nám o jedno: Aby ve všech koutech Česka měli lidé 
svoje místo a svůj prostor žít důstojný a úspěšný život.

Věřím, že v každém regionu je potenciál, který lze smy-
sluplně naplňovat. Je k tomu třeba vize, pracovitost, 
zkušenost a také zodpovědnost. To vše naši zastupi- 

 
 
telé mají. Pro konkrétní oblasti přináší konkrétní řeše-
ní v podobě, ve které jsou schopni je realizovat.

Věnovat poslední letošní TOPlife právě jim je, myslím, 
dobrý způsob, jak vstoupit do nového roku: S kon-
krétními předsevzetími našich krajských zastupitelů, 
které lze vnímat jako další důvody, proč do toho roku 
vstoupit s pozitivním výhledem.

Přeji všem našim nově zvoleným politikům, ať se jim 
v jejich úřadech daří. A zároveň při té příležitosti přeji, 
ať se vize, plány a přání daří naplňovat i Vám.

Markéta Pekarová Adamová
předsedkyně TOP 09



Markéta



Marek Sovka
starosta Branišovic, náměstek hejtmana Jihomoravského kraje
pro regionální rozvoj a dostavbu jaderné elektrárny Dukovany II

První jednání zastupitelstva za námi – 4 roky práce před námi. Moc bych si pro toto období přál, aby 
tu náš kraj a naše regiony byly hlavně pro lidi. Abychom pokračovali v rozvoji služeb na venkově. Aby-
chom jedli více kvalitních lokálních potravin. Aby se starostové, místní akční skupiny a dobrovolná 
sdružení obcí vždy měli na koho obrátit (třeba i na nás). Aby hospodářsky ohrožené regiony a jejich 
obyvatelé měli individuální péči. A také aby budování infrastruktury související s dostavbou jaderné 
elektrárny Dukovany II bylo v souladu s životem v našich obcích a kraj z toho vytěžil co nejvíce. Práce 
jako na kostele, ale moc se na ni těším.



Petr Novotný
starosta Letovic a krajský zastupitel

Původním povoláním jsem učitel a také proto jsem 
moc rád za pozici předsedy školského výboru. Chci  
v ní přispět k tomu, aby se školy v celém kraji rozvíjely 
a vytvářely podnětné prostředí jak pro studenty, tak 
pro učitele.

V Letovicích to pro mě bylo vždy prioritou – příkla-
dem budiž naše mateřinky, školy a Základní umě-
lecká škola. Své zkušenosti teď moc rád zúročím pro 
celý kraj. Podmínky nejsou ideální, ale jdu do toho 
naplno. Držte mi prosím pěsti.

Petr Kolář
starosta Veselí nad Moravou a krajský zastupitel

Veselsko, Horňácko a vůbec celé Slovácko – moje 
srdcovka. Roky pracuji ve vedení města Veselí nad 
Moravou, posledních šest let jako starosta. A trou-
fám si říct, že Veselí i celý náš region prochází v těch-
to letech výraznou proměnou k lepšímu, ať už z hle-
diska dopravy, bydlení, podpory mladých rodin, živé 

kultury nebo rozvoje cestovního ruchu. Baťův kanál 
je naší chloubou a akce na moderně zrekonstruova-
ném náměstí jsou vyhlášené široko daleko.

Slibuji, že o podporu celého naše regionu se nyní 
budu zasazovat i jako krajský zastupitel. 

¨¨

Michal Doležel
krajský zastupitel

Důvěru voličů k práci krajského zastupitele jsem le-
tos dostal už potřetí. Moc si jí vážím a nechci ji zkla-
mat. Speciální úsilí hodlám věnovat své agendě 
předsedy kulturního výboru, kde chci dohlížet na 
památkovou péči. Moje srdce přeci jen pro památ-
ky bije; ať už pro ty architektonické, kulturní či pro ty 
nehmotné. V uplynulém období jsem stál u obnovy 
několika sokoloven v kraji, které po spoustu desetile-
tí sloužily jako společenské, kulturní i sportovní cen-
tra obcí a měst, a pod mým patronátem bylo také 
položeno několik Kamenů zmizelých – židovských 
občanů, kteří pomohli Brnu v rozvoji a s jejichž osudy 
naložila krutě válka.

Jsem si vědom, že historie se často opakuje a je tře-
ba si ji neustále připomínat. Přihlížím k ní hlavně  
v zájmu budoucnosti. Budoucnosti, která bude na-
kloněna jižní Moravě a hlavně jejím lidem. Náš regi-
on je krásný právě díky vřelosti a pospolitosti svých 
občanů. Pojďme ji společně dále udržovat. 

Naši zastupitelé

Jihomoravský kraj



Naši zastupitelé

Pardubický kraj

Michal Sláma
předseda Výboru pro vzdělávání Pardubického kraje

Jako nový předseda Výboru pro vzdělávání Pardubického kraje mám ambice zaměřit se na rozvoj talentu 
dětí s různými typy nadání. Již jsme úspěšně zrealizovali pilotní projekt, ve kterém děti společně s předními 
konstruktéry navrhovaly, stavěly a vyráběly pozemní plachetnici v polytechnických dílnách v Pardubicích. 
Ukázalo se, jak silné výsledky může mít propojení odborníků a praktického učení.

Mým cílem je, aby se podobné přístupy k podpoře nadání staly v Pardubickém kraji systematickými – rád 
bych, aby se náš kraj stal lídrem České republiky v podpoře nadaných dětí a mladých inovátorů.

Krom podpory nadání budu klást důraz i na péči o duševní zdraví ve školách. Vidím nutnost multioborové 
spolupráce; však i zájem mého resortu stojí na pomezí školství a sociálních služeb.

Věřím, že systematické podpory nadání a péče o duševní zdraví jsou jedny z hlavních potřeb pro šťastnější  
a úspěšnější budoucnost našich studentů. Hodlám za ně bojovat.



Naši zastupitelé

Zlínský kraj

Miroslav Zemánek
radní Zlínského kraje pro energetiku, investice a sport

Mou celoživotní specializací jsou energetika a obnovitelné zdroje. A tak asi nepřekvapí, že přicházím s jas-
ným plánem reformy Energetické agentury Zlínského kraje (EAZK). Chci, aby se tato agentura více zaměřila 
na vzdělávání krajských institucí a obcí v oblasti úspor energie a aby jim poskytovala aktivní podporu při 
zavádění obnovitelných zdrojů a sdílené energetiky do jejich každodenního života. Zároveň povedu jednání 
s energetickými společnostmi o modernizaci a rozšíření elektrické distribuční sítě, aby pro potřebné projekty 
byla v našem kraji dostatečná infrastruktura.

Těším se však i na svou gesci sportu. Chci přitom klást důraz na větší podporu sportu mládežnického. Výzvou 
pro mne bude organizace Letních olympijských her dětí a mládeže 2028, na které chci kraj připravit ve spolu-
práci s regionálními sportovními osobnostmi.

A pokud jde o investice, které jsem získal na starosti rovněž, jako jednu z příležitostí vidím revizi zhotovitel-
ských smluv, kterou provedeme na základě široké odborné konzultace s firmami. Očekávaným výsledkem  
je optimalizace smluvních vztahů, která pomůže zapojit do rozvojových aktivit Zlínského kraje i menší spo-
lečnosti. Tyto kroky mají velkou šanci zajistit dlouhodobý rozvoj regionu a kvalitnější život pro jeho obyvatele.  
A právě tyto kroky hodlám buď činit, nebo na ně poctivě dohlížet.



Naši zastupitelé

Liberecký kraj

Jiří Klápště
náměstek hejtmana Libereckého kraje

Dne 25. října letošního roku jsem byl zvolen do funkce náměstka hejtmana Libereckého kraje resortu životní-
ho prostředí a zemědělství. Politici běžně mají tzv. 100 dnů hájení, v případě našeho kraje však není na tako-
vou „ochrannou lhůtu“ prostor. Proto mám za nezbytné pustit se do práce okamžitě.

Zejména s ohledem na probíhající změnu klimatu nás budou stále častěji postihovat povodně (jako jsme 
tomu byli svědky i v září letošního roku) a mým úkolem je nastartovat realizaci účinných protipovodňových 
opatření, zejména na úrovni suchých poldrů či revitalizace vodních toků a niv. Pokud se bavíme o změně 
klimatu, je zásadní adaptovat Liberecký kraj na její projevy jako sucho, již zmiňované povodně, vlny veder 
či zvýšená rizika požárů. Musíme přijít s konkrétními opatřeními, která přeneseme přímo do terénu tak, aby-
chom mohli vyhodnocovat jejich efektivitu.

A přírodě hodlám naslouchat i v dalších oblastech. V Libereckém kraji se v současnosti připravuje realizace 
řady velkých staveb (za všechny mohu jmenovat silnici I/35 Turnov-Jičín či novou železniční trať Liberec-Praha) 
a mým úkolem bude zajistit jejich citlivé zapojení do krajiny. V praxi to znamená, například, požadovat u silnice 
I/35, aby byla postavena s maximálním respektem k unikátní krajině Českého ráje. Jednou ze zásadních věcí pro 
provedení této stavby je, aby nebyla rušivá při pohledu z českorajských vyhlídek a dalších krajinných dominant  
(např. z hradu Trosky) a zároveň aby nezpůsobovala nadměrnou hlukovou zátěž.

Spolu s těmito prioritami považuji za nezbytné zajistit propagaci a podporu regionálních výrobců a výrobků 
Libereckého kraje.



Naši zastupitelé

Středočeský kraj

Václav Švenda
radní pro oblast kultury, památkové péče a cestovního ruchu

Středočeský kraj je srdcem Česka. A tak se o něj – po všech těch letech skandálů, korupce a plýtvání – už dru-
hé volební období jdeme starat tak, aby bilo zdravě a pumpovalo krev do života svých občanů. V následují-
cích čtyřech letech se potřebujeme pořádně opřít do velkých projektů: řešit tragický stav silnic; zvýšit komfort 
Středočechů, kteří jezdí do Prahy; narovnat kapacity na středních školách; navýšit dostupnost lékařské péče; 
dořešit pokrytí internetem. Vprostřed natolik závažných úkolů se snadno stane, že se už nedostane na resorty 
zdánlivě méně důležité. Třeba na ten můj, který zastávám jako radní pro kulturu. Odmítám na to přistoupit a 
hodlám v této funkci ochraňovat, podporovat a rozvíjet středočeskou kulturu a cestovní ruch.

Mnohé se nám v této oblasti už podařilo: Zachránili jsme Hrabalovu chatu před demolicí, zatraktivnili jsme 
Památník Karla Čapka, jehož expozici vám dnes díky AI představí Čapek sám, v Panenských Břežanech se 
zase skrze virtuální realitu stanete přímými svědky atentátu na Heydricha. Podporujeme rozvoj současné 
kultury skrze projekty typu hudební soutěže amatérských kapel Skutečná liga nebo Středočeského kulturní-
ho léta. A také se u nás natáčí oscarové snímky, třeba „Na západní frontě klid“. Vůbec poprvé má naše kultura 
svůj plán investic na dalších 10 let a funkční destinační management pro propojení lokálního byznysu a zvy-
šování návštěvní atraktivity jednotlivých oblastí. Díky tomu směřujeme k větší finanční soběstačnosti našich 
kulturních institucí. 
V příštím období plánuji dotáhnout rekonstrukci našich muzeí a památek a souběžně s tím je oživit o in-
teraktivní prvky a holografické efekty. Hodlám dále podporovat a rozvíjet živou kulturu i v těch nejmenších 
městech a obcích granty pro menší pořadatele. I dále chci zvyšovat míru ubytovávání turistů v kraji, která se 
za mého působení zvedla na rekordní čísla, což se odráží v ekonomické prosperitě regionu. A spolu s paní 
předsedkyní Markétou Pekarovou Adamovou si jdeme i nadále za snem uspořádat tady jednou prestižní 
Tour de France. Jen si to představte. Tak jako my.



Naši zastupitelé

Středočeský kraj

Tomáš Klinecký
předseda Výboru pro dopravu Středočeského kraje

Naskakuji do služby jako předseda Výboru pro dopravu Středočeského kraje. Kraje, jehož hranice bezpečně 
poznáte, když to začne drncat. Je tak naším velkým úkolem zapracovat na kvalitě a údržbě našich komunikací.
Velkým destruktorem jsou v tomto kamiony. Střední Čechy jsou bohužel stále krajem skladišť a montoven,  
s čímž vysoké zatížení nákladní dopravou souvisí. Ve spolupráci s ŘSD a ministerstvem dopravy budeme usi-
lovat o odlehčení této dopravy ve městech a obcích, klíčové jsou obchvaty a propojení dálnic protínající kraj. 
Chceme jasný plán pro výstavbu a dokončení obchvatů Lysé nad Labem, Nymburku, Poděbrad, Čelákovic, 
Benešova, Rakovníku nebo Králova Dvoru. Kamiony budeme dále usměrňovat a zamezovat jim, aby si zkra-
covaly cestu přes obce s úmyslem vyhnout se mýtnému. Včetně tranzitní dopravy přes Brdy.

Chci, aby veřejná doprava byla atraktivní alternativou oproti postávání v kolonách do Prahy, kam už dnes 
dojíždí každý čtvrtý Středočech. Budoucnost vidím hlavně v železniční dopravě: Chceme navyšovat kapa-
city příměstských vlakových linek na hlavních tratích a nasadit nové moderní jednotky s WiFi připojením  
a klimatizací. Posílíme rovněž autobusy a budeme požadovat jejich návaznost na vlaky. Ve spolupráci Prahy  
a našich obcí budeme hledat logická místa pro budování velkokapacitních P+R parkovišť. 

Rychleji do Prahy, rychleji po kraji, a to komfortně. Toť naše vize a náš závazek pro nadcházející období.






